
Vanhusneuvoston lausunto aloitteeseen vanhusvastaavan nimeämisestä 

Vanhusneuvosto pitää aloitetta hyvänä ja tärkeänä. Ikärakenteen muuttuessa vanhusväestön osuus 

kuntalaisista kasvaa koko ajan. Vanhusneuvosto katsoo tärkeäksi, että myös kunta panostaa ikäihmisten 

asioiden edistämiseen.  

Sote-uudistuksen edetessä ja astuessa voimaan ensi vuonna, on vanhusneuvoston näkemyksen mukaan 

oleellista, että kunta on aktiivinen toimija tässä uudistuksessa. Tohmajärven kunnan on hyvä edistää 

tohmajärveläisten ikäihmisten asioita mahdollisimman hyvin Pohjois-Karjalan tulevan hyvinvointialueen 

palveluiden järjestämisessä.  

Tavoiteltavaa vanhusneuvoston mielestä olisi, että jollain aikavälillä olisi mahdollista saada myös 

konkreettinen ja nimetty työntekijä Tohmajärvelle, joka olisi vanhusvastaava tai palveluneuvoja tms. jonka 

pääasiallinen työtehtävä olisi vanhusten kanssa toimiminen. Kyseisen työntekijän työpanos voisi kohdistua 

ohjaus- ja palvelutehtäviin kuten siihen että iäkkäillä kuntalaisilla olisi matalakynnys ottaa työntekijään 

yhteyttä ja henkilö voisi neuvoa asiakkaita oikeiden palveluiden pariin ja tarvittaessa jopa avustaa niiden 

hoitamisessa. Lisäksi työntekijä voisi koota palveluoppaan ja ylläpitää sitä ajantasaisena. 

Edellä kuvatun kaltainen työntekijä voitaisiin palkata esimerkiksi hankerahoituksella (esim. Etsivä 

vanhustyö) tai jollain sopivalla kunnan käytössä olevalla rahastolla (esim. Veli Simosen).  

Yhteenvetona vanhusneuvosto toteaa, että aloite on hyvä ja kannatettava. Vanhusneuvosto painottaa ja 

toivoo kunnalta riittävän resursoinnin kohdentamista ikäihmisten asioiden edistämiseen. 
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